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§ 120 KFKS 2022/240 

Medborgarförslag om klassicistisk arkitektur på 
kommande flerfamiljshus   
Inkom den 13 mars 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen delar förslagsställarens förmodan att många uppskattar hus byggda i 
klassicistisk stil. Kommunens ambition är att skapa en variation av uttryck och arkitekturstilar i 
Centrala Nacka och övriga områden och konstaterar att de klassicistiskt inspirerade 
byggnaderna är tämligen få i Nacka. Kommunen har gjort en markanvisning för byggande i 
just denna stil på Nya gatan/Värmdövägen och det kvarteret kommer att börja byggas efter 
sommaren. Förhoppningsvis får det fler efterföljare. Utifrån detta anser vi att 
medborgarförslaget är färdigbehandlat. 

Ärendet 
Medborgarförslaget framför att kommande bebyggelse bör byggas i klassicistisk stil och ett 
första steg är att undersöka vad boende i Nacka samt framtida boende i Nacka anser om detta. 
Om en sådan undersökning skulle visa att så är fallet föreslås att kommunen tar ett 
inriktningsbeslut kring att kommande flerbostadsbebyggelse ska utföras i klassicistisk stil.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 16 maj 2022  
Bilaga 1 Medborgarförslag  

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Ander Tiger 
(KD), Peter Zethraeus (M), Sidney Holm (MP) och Christina Ståldal (NL) att 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
”Kommunstyrelsen delar förslagsställarens förmodan att många uppskattar hus byggda i 
klassicistisk stil. Kommunens ambition är att skapa en variation av uttryck och arkitekturstilar i 
Centrala Nacka och övriga områden och konstaterar att de klassicistiskt inspirerade 
byggnaderna är tämligen få i Nacka. Kommunen har gjort en markanvisning för byggande i 
just denna stil på Nya gatan/Värmdövägen och det kvarteret kommer att börja byggas efter 
sommaren. Förhoppningsvis får det fler efterföljare. Utifrån detta anser vi att 
medborgarförslaget är färdigbehandlat.” 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Johan Krogh 
m.fl. – och fann att stadsutvecklingsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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